
مصاحبه و خبر

 اظهارات رئیس فدراسیون فوتبال 
AFC در جلسه هیأت رئیسه

تاج: برابری میان اعضا در آسیا شعار 
است

مهدی تـــاج رئیس فدراســـیون فوتبـــال و نایب رئیس 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا در جلســـه هیأت رئیســـه 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا گفت: »از طرف کشـــوری 
کـــه تحـــت تحریم هـــای ظالمانـــه بین المللـــی قـــرار 
دارد و همچنیـــن از طـــرف اعضـــای دیگـــر همچـــون 
فدراســـیون های ســـوریه و کره شـــمالی می خواهـــم بر 
اهمیت مهم تمرکـــز حقوق توســـط AFC تأکید کنم. 
 AFC ،نقل وانتقـــالات مالی یکپارچه و حقـــوق متمرکز
را قـــادر می ســـازد تـــا مســـتقیماً تـــدارکات را مدیریت، 
بودجـــه را بـــرای اعضای میزبـــان تأمیـــن و از عملکرد 
روان تیم هـــای ملی و مســـابقات باشـــگاهی اطمینان 

حاصـــل کند.«
او بیان داشـــت: »برابری در میان اعضای AFC شـــعار 
اســـت. متمرکزســـازی، اعضای ثروتمند را، ثروتمند تر 
کـــرده و از انحصار فرصت های تجـــاری، تضمین توزیع 
عادلانه منابـــع و فرصت های عادلانه بـــرای همه اعضا 
بویـــژه آنهایی که به حمایت AFC وابســـته هســـتند، 
جلوگیـــری می کنـــد. در بحـــث پایـــداری و ثبـــات در 
عملیات، تمرکززدایی خطر هـــرج و مرج را برای اعضا 
که بـــا چالش های تدارکاتی یا مالـــی و تحریم ها روبه رو 
هســـتند، به همراه خواهد داشـــت. متمرکزسازی این 
خطـــرات را کاهـــش و یکنواختـــی و ثبـــات عملیاتی را 

ارتقـــا می دهد.«

آمار بد تیم ملی فوتبال زنان در دو 
سال اخیر

تیـــم ملـــی فوتبـــال زنـــان از ۲۰ ماه قبـــل تاکنـــون در 
هیـــچ تورنمنتی بـــه پیروزی نرســـیده اســـت. طی این 
مدت این تیم تنها ۱۰ مســـابقه داشـــته که دو تساوی و 
هشـــت باخت حاصل کار شـــاگردان مریم آزمون بوده 
است. شکست در مســـابقات انتخابی المپیک مقابل 
رقبای سرســـختی مثل اســـترالیا و فیلیپین، نتیجه ای 
غیرمنتظره نبود. شکست دو بر صفر مقابل استرالیا و 
متحمل شدن شکســـت یک بر صفر مقابل فیلیپین، 
نتایجـــی نبود که موجـــب انتقادات رســـانه ها و عموم 
مردم علیه تیـــم ملی زنان شـــود. در حقیقت ظرفیت 
این تیم برای جامعه مشـــخص اســـت و کســـی توقعی 
بیـــش از آنچه باید ندارد. آنچـــه بدیهی و البته منطقی 
اســـت، کســـب نتایجی آبرومندانه در مقابل تیم های 
بزرگ و تماشـــای ســـیر صعـــودی این تیم اســـت که با 
بیشـــتر شـــدن توجه رســـانه ها، توقعی بجا اســـت. اما 
آیـــا تیم ملی زنان ایران در مســـیر پیشـــرفت قرار دارد؟ 
با بررســـی نتایج ایـــن تیم مقابل تیم هایـــی که از نظر 
رنکینـــگ فیفا به تیم ملی زنان ایران نزدیک هســـتند، 
بـــه جواب مشـــخصی خواهیم رســـید. تیم ملـــی زنان 
ایـــران در خرداد ماه ســـال جاری مقابل بـــاروس قرار 
گرفـــت و طی دو مســـابقه در تهـــران مقابـــل این تیم 
متحمل دو شکســـت شـــد. ایران هم اکنون در جایگاه 
شـــصت و چهارم جهان قـــرار دارد و بـــاروس هم تیم 
شـــماره پنجـــاه و پنج فیفـــا اســـت. بعد از شـــش ماه 
این بار ایران به اردن ســـفر کرد تا برابر آشناترین رقیب 
تاریـــخ خود قرار بگیـــرد. اردن، تیمی کـــه پیش از این 
یـــازده  بار به مصاف زنـــان ایران آمده بـــود و حاصل آن 
پنج شکســـت، سه پیروزی و سه تســـاوی در وقت های 
قانونی بود. اردن طی دو مســـابقه به یک تساوی بدون 

گل و یـــک پیـــروزی دو بر یک مقابل ایران رســـید.

بلژیک شیفته ستاره ایرانی وسترلو است

 صیادمنش در تیررس
 تیم های بزرگ

محبوبیـــت اللهیار صیادمنـــش بعد از گلزنـــی مقابل 
خنـــت و انتخـــاب به عنـــوان بهترین بازیکـــن، به اوج 
خود رســـید. دیـــدار وســـترلو مقابل خنت بـــرای تیم 
اللهیار بســـیار پرماجرا  بود چرا که بازی با خوشـــحالی 
زودهنگام آنها آغاز شـــد، ســـپس به خشـــم و  ناامیدی 
رســـید ولـــی درســـت در لحظه ای کـــه همـــه باخت را 
پذیرفتـــه بودند  اللهیار گلزنی کرد تا تیمش به تســـاوی 
۲-۲ برســـد. بر همین اســـاس نشـــریه بلژیکـــی گازت 
فان آنتورپن توصیـــف جالبی از صیادمنش داشـــت: 
»اللهیـــار در نـــگاه اول، بیننده را به اشـــتباه می اندازد. 
او چهره ای شـــبیه به  نقش های منفی ســـینمایی دارد. 
ولـــی واقعیت با ایـــن تصور فرســـنگ ها  فاصلـــه دارد. 
صیادمنش به شـــهادت همه هم تیمی هایش بیرون  از 
زمین چمن مؤدب تریـــن و خوش قلب ترین لژیونری 
اســـت که فوتبال  بلژیـــک به خودش دیده اســـت. اما 
همیـــن اللهیـــار وقتـــی وارد زمیـــن چمن  می شـــود به 
صغیـــر و کبیر رحـــم نمی کنـــد. بازیکنی کـــه فقط برد 
می خواهـــد  و تـــا آخرین نفـــس می جنگـــد. ای کاش 
حتی نیمی از بازیکنان وســـترلو  مثـــل او بودند. در این 
صورت شـــاهد ظهور یک غول جدید در فوتبال  بلژیک 
بودیم.« این نشـــریه در ادامه بـــه خصوصیات تکنیکی 
صیادمنش اشـــاره کرد و  نوشـــت: »قـــدرت دریبل زنی 
عالـــی، نفوذهای ســـریع، قـــوی در دوئل ها،  همیشـــه 
میل به گلزنی داشـــتن و تســـلیم نشـــدن خصوصیات 
اصلـــی ایـــن  ســـتاره ایرانی اســـت. شـــکی نیســـت که 
حالا توجـــه تیم های بـــزرگ فوتبال بلژیک بـــه  اللهیار 
جذب شـــده و شـــاید فصل آینده او را با پیراهن یکی از 

 صدرنشـــینان لیگ در چمپیونزلیگ ببینیم.«
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محمـــد محمـــدی ســـدهی / سال هاســـت کـــه موضـــوع 
پرداخـــت حق پخش مســـابقات ورزشـــی خواســـته بحق 
ورزش اســـت و حتـــی در ایـــن مورد جلســـاتی برگزار شـــد 
اما ایـــن موضوع محقق نشـــد. این در حالی اســـت که در 
روزهای اخیر اخبار امیدوارکننده ای در خصوص پرداخت 
حق پخش توســـط صدا و سیما منتشر می شـــود و به نظر 
می رســـد که با عملی شـــدن این موضوع فوتبـــال ایران به 
خصوص در بخش باشـــگاهی شرایط بهتری داشته باشد.

محمـــود اســـامیان، مشـــاور رئیـــس فدراســـیون فوتبال 
در خصـــوص این موضـــوع به »ایـــران ورزشـــی« می گوید: 
»سال هاســـت کـــه موضـــوع حـــق پخـــش بـــه مهم ترین 
خواســـته اهالی ورزش تبدیل شده اســـت اما هیچ گاه این 
موضـــوع عملی نشـــد و تنها در حـــد حرف باقـــی ماند اما 

حـــالا خبرهای خوبی در این خصوص منتشـــر می شـــود و 
ایـــن امید وجود دارد کـــه فوتبال جان تـــازه ای بگیرد البته 
در صورتی که حق پخش در مســـیر درســـتی قـــرار بگیرد.«

او در ادامـــه بیـــان می کنـــد: »پرداخـــت حـــق پخـــش به 
مسابقات ورزشی فرمول ساده ای دارد اما دولت و مجلس 
قضیه چگونگی پرداخت آن به تمامی رشـــته های ورزشی را 
پیچیده می کنند. منطقی این اســـت کـــه فوتبال به دلیل 
هواداران بســـیاری کـــه دارد، بایـــد مبلغ بیشـــتری از حق 
پخش مســـابقات دریافت کند. عـــاوه بر این، فرمول حق 
پخش در دنیا این گونه اســـت که درآمد بـــه هزینه نزدیک 

باشـــد تا باشـــگاه ها دچار مشـــکات اقتصادی نشوند.«
ایـــن عضـــو پیشـــین هیـــأت رئیســـه فدراســـیون فوتبال 
صحبت هـــای خـــود را این گونـــه ادامـــه می دهـــد: »حـــق 

پخـــش تنها مختـــص فوتبـــال نیســـت و این موضـــوع به 
تمامـــی رشـــته ها تعلـــق می گیـــرد در صورتـــی کـــه فوتبال 
نســـبت بـــه رشـــته های دیگـــر تفاوت هایـــی دارد. یکی از 
موضوعاتـــی که در کشـــور ما وجـــود ندارد، رقابت اســـت. 
در حـــال حاضر شـــاهد فعالیت زیاد شـــبکه های اینترنتی 
هســـتیم و باید راه را برای این شـــبکه ها بـــاز کنیم تا توان 
رقابـــت با صدا و ســـیما را داشـــته باشـــند. رقابـــت در هر 

موضوعـــی باعث می شـــود تـــا کیفیت بالا بـــرود.«
اســـامیان توضیح داد: »این فضای رقابتـــی در اروپا وجود 
دارد و ایـــن موضوع باعث می شـــود تا شـــرکت ها در تولید 
محصولات درجه یک با هم رقابت کنند. خودرو در کشـــور 
ما انحصاری اســـت و ایـــن موضوع باعث شـــده تا کیفیت 
محصـــولات بـــه پایین تریـــن حد ممکـــن برســـد. در حال 
حاضـــر می بینیـــم که مخاطـــب با یـــک موبایـــل می تواند 
بازی های خـــود را از طریق شـــبکه های گوناگون اینترنتی 
ببینـــد، این یعنی که انحصار هیچ معنـــی ای ندارد. انحصار 
ویران کننـــده اســـت و ایـــن واقعیـــت را باید صدا و ســـیما 
بداند و انحصار صدا و ســـیما در پخش برنامه های ورزشی 

باید برداشـــته شود.«
مشـــاور مهدی تاج به فدراســـیون فوتبال پیشنهاد داد که 
بـــرای پرداخت حـــق پخش مزایـــده بگذارد و هر شـــرکتی 
که پیشـــنهاد بیشـــتری داشـــت، حق پخش به آن شرکت 
واگـــذار شـــود. او بیان می کند: »مـــا ابزارهـــای لازم را برای 
پیشـــرفت و بالا رفتن کیفیـــت فوتبال مـــان داریم. وقتی 
جمعیـــت 85 میلیون نفـــری داریم، چرا بایـــد با این همه 
عاقه منـــد وضعیـــت فوتبال مـــا این گونه باشـــد. در حال 
حاضر باشـــگاه های ما حـــال و روز خوبـــی ندارند و همین 
موضـــوع باعـــث می شـــود تـــا تیم هـــای ایرانـــی در لیـــگ 

نخبگان آســـیا بـــه نتایج مورد نظر نرســـند.«

برای استفاده مسئولان تعبیه شده است

 ساخت سوئیت های خانوادگی 
در ورزشگاه آزادی

عملیـــات بازســـازی ورزشـــگاه آزادی از مدت ها قبل به صورت اساســـی 
و بـــا ســـرعت زیاد آغـــاز شـــده و براســـاس برنامه ریـــزی صـــورت گرفته 
قســـمت  های مختلفـــی از ورزشـــگاه نوســـازی خواهد شـــد. بخش های 
مختلفـــی از ســـکوها، صندلی های ورزشـــگاه، رختکن هـــا، جایگاه های 
ویژه، جایـــگاه خبرنـــگاران، ورودی ها و... مورد بازســـازی قـــرار گرفته و 
به نظـــر می رســـد بعـــد از افتتاح دوباره شـــاهد مدرن شـــدن بســـیاری 
از بخش هـــای ورزشـــگاه پیـــر پایتخـــت باشـــیم. در جریـــان نوســـازی 
جایگاه هـــای پاویـــون، CIP و VIP یـــک اتفـــاق جالب هـــم رخ داده که 
به ســـاخت چند ســـوئیت خانوادگی و مدرن در کنار جایگاه شیشـــه ای 
برمی گـــردد. وجـــود ســـوئیت های کوچـــک و مـــدرن بـــرای اســـتفاده 
خانوادگـــی در برخـــی ورزشـــگاه های مـــدرن را پیـــش  از ایـــن در جریان 
مســـابقات جـــام جهانـــی ۲۰۲۲ قطر و برخـــی ورزشـــگاه های دیگر دیده 
بودیـــم و حـــالا ظاهراً قرار اســـت در تهران هم شـــاهد آن باشـــیم. خبر 
ســـاخت سوئیت در کنار جایگاه CIP ورزشـــگاه آزادی را میرشاد ماجدی 
در لابـــه لای صحبت های خود اعام کرد. او در ایـــن خصوص گفت: »در 
عملیات بازســـازی آزادی، چند ســـوئیت در کنار جایگاه CIP تعبیه شده 
تا اگر امکان داشـــت مســـئولان بتوانند در کنار خانواده هایشـــان بازی را 

ببینـــد. CIP و VIP بـــه صـــورت کامل تغییر کرده اســـت.«
بی شـــک ســـاخت ســـوئیت های خانوادگی در ورزشـــگاه آزادی یک اتفاق 
ویـــژه برای فوتبـــال ایران خواهـــد بود، اما براســـاس اعـــام ماجدی این 
ســـوئیت ها فقـــط برای اســـتفاده مســـئولان خواهد بـــود. در ایـــن حالی 
اســـت کـــه در ورزشـــگاه های مدرن ایـــن ســـوئیت ها با بلیت های بســـیار 
گـــران در اختیـــار عموم مـــردم هم قـــرار می گیـــرد و افرادی که شـــرایط 
مالـــی مناســـبی دارنـــد، می توانند با خریـــد بلیت مخصوص ســـوئیت ها 
از آنجـــا بازی را تماشـــا کنند. با این حال همین که در نوســـازی ورزشـــگاه 
آزادی اقدام به ســـاخت ســـوئیت های مدرن شـــده خودش اتفاق مهمی 
اســـت و پیش بینی می شـــود که این ماجرا به شـــیک تر شـــدن ورزشـــگاه 

. کند کمک 

باید انحصار صدا و سیما در پخش برنامه های ورزشی برداشته شود

اسلامیان: فوتبال با دریافت حق پخش جان تازه ای می گیرد

 از هیچ فرد یا 
مقامی نه تنها 

حرف شنوی 
نداریم 

بلکه اجازه 
دخالت هم 

نمی دهیم 
چون تمام 

اعضای 
کمیته 

به شکل 
مستقل 
فعالیت 

می کنند. 
وزیر، معاون 

وزیر یا رئیس 
فدراسیون 

فوتبال 
کوچکترین 

دخالتی 
نمی توانند 

داشته باشند 
چون ما در 
این کمیته 

اهل معامله و 
توصیه پذیری 

نیستیم

سینا حسینی
روزنامه نگار

ن  ا ظـــر نا ســـفر  نه  ســـتا آ ر  د
کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا برای 
مجـــوز  صـــدور  فراینـــد  ارزیابـــی 
حرفـــه ای بـــه باشـــگاه های ایرانی، 
کمیتـــه صـــدور مجـــوز حرفـــه ای 
امروز نشســـتی را با حضور مدیران 
عامـــل باشـــگاه های لیـــگ برتری 
و لیگ دســـته یـــک در مرکـــز ملی 
فوتبـــال برگـــزار خواهـــد کـــرد تا با 
ارائـــه گزارشـــی از وضعیت موجود، 
آخریـــن هشـــدارها و توصیه هـــا را 
بـــه آنهـــا انتقـــال دهد تا مشـــکلی 
در مســـیر صـــدور مجـــوز حرفه ای 
باشـــگاه ها از ســـوی ایـــن کمیتـــه 
به وجـــود نیایـــد. مصطفـــی زارعی 
مدیر کمیته صـــدور مجوز حرفه ای 
در آســـتانه برگـــزاری این نشســـت 
در گفت و گـــو بـــا ایران ورزشـــی به 
ســـؤالات مـــا در خصـــوص فراینـــد 
بـــرای  حرفـــه ای  مجـــوز  صـــدور 
باشـــگاه ها و چالش های احتمالی 
پاســـخ داد که در ادامه حاصل این 
گفت و گو را بـــا هم مـــرور خواهیم 

. د کر

درآستانه سفر ارزیابان 
کنفدراسیون فوتبال 

آسیا، شرایط کلی صدور 
مجوز حرفه ای باشگاه ها 

را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

مـــا در ســـنوات قبلـــی در خصوص 
بـــا  ی  فـــه ا حر ز  مجـــو ر  و صـــد
چالش هـــای فراوانی روبه رو بودیم، 
امـــا بـــا گذشـــت زمـــان و برگـــزاری 
جلســـات تخصصـــی بخـــش زیادی 
از مشـــکات و چالش هـــا را برطرف 
کردیـــم، اما بزرگترین چالشـــی که 
می توانـــد در مقطـــع کنونـــی بـــرای 
باشـــگاه ها دردســـر بزرگـــی ایجـــاد 
کنـــد، موضـــوع مالی اســـت که اگر 
فکری به حال آن نشـــود، با بحرانی 

جـــدی روبـــه رو می شـــویم.
 مشکل سندهای مالی 

به موضوع شفافیت 
باشگاه ها در بحث مالی 

برمی گردد؟
موضـــوع گزارش های حسابرســـی، 
زیـــان انباشـــته باشـــگاه ها و نبـــود 
شـــفافیت مالی سه مســـأله مهمی 
اســـت کـــه بایـــد در خصـــوص آن 
ابهامـــات موجـــود برطرف شـــود و 
موضوع افزایش ســـرمایه باشگاه ها 
نیـــز بـــه صورت جـــدی مـــورد توجه 
قـــرار گیرد. چـــون اگر این مســـائل 
بـــه درســـتی رعایت نشـــود، قطعاً با 
محرومیت هـــای ســـنگین مواجـــه 
خواهیم شد. کنفدراسیون فوتبال 
آســـیا در این خصوص ســـختگیری 
بســـیار زیـــادی انجـــام داده و ما نیز 
مجبوریـــم که بـــدون اغماض طبق 

قانون رفتـــار کنیم.
 موضوع مالی و عدم 
شفافیت باشگاه ها 

اتفاق جدیدی نیست، 
به نظر هیچ عزمی از 
سوی باشگاه ها برای 
رعایت قانون و اجرای 
آیین نامه های مرتبط 

وجود ندارد.
واقعیت این اســـت که مـــا در ظاهر 
تمامـــی  در  و  هســـتیم  حرفـــه ای 
اظهـــارات و جمـــات خـــود تأکیـــد 
داریـــم کـــه حرفـــه ای شـــده ایم اما 
در رفتـــار خبـــری از حرفه ای گـــری 
و  حقوقـــی  بحث هـــای  و  نیســـت 
مالـــی در مقطـــع کنونـــی در تمـــام 
ع  ضـــو مو یـــن  همیت تر پرا نیـــا  د
مدیریـــت فوتبال اســـت. مـــا اگر به 
ســـمت شـــفافیت حرکـــت نکنیم، 
قطعـــاً بـــا چالشـــی جـــدی مواجه 
می شـــویم، البته برخی باشـــگاه ها 
ایـــن موضـــوع را جـــدی گرفتند اما 
متأســـفانه یکســـری از باشـــگاه ها 
اصـــاً توجهـــی به موضـــوع ندارند. 
حرفه ای شـــدن در حـــرف ثمره ای 
نـــدارد بلکـــه باید تبدیل بـــه عادت 
و ســـرلوحه ما شـــود. بدون تعارف 
بایـــد اعام کنـــم اگر باشـــگاهی در 
ایـــن خصـــوص قانونـــی و حرفه ای 
رفتار نکنـــد، باید منتظـــر مجازات 

قانونی ســـخت باشـــد.
 ماجرای جرایمی که در 
هفته های اخیر از سوی 
کمیته انضباطی اعمال 

شد، به این موضوع 
ارتباط دارد؟

بلـــه، چـــون مـــا امســـال بـــا احدی 
در ایـــن موضـــوع تعـــارف نداریـــم، 
بـــه ســـرعت بـــا تخلفـــات برخـــورد 
می کنیـــم. شـــاید بـــاورش ســـخت 
باشـــد اما مدیران برخی باشـــگاه ها 
به قـــدری بی توجهـــی می کنند که 
زحمت پاســـخ به نامه مـــا را هم به 
خـــود نمی دهنـــد. وقتـــی کمیتـــه، 
دپارتمـــان و دبیرکل نامـــه می زنند 
قابـــل  و  رســـمی  موضـــوع  یعنـــی 
پیگیری اســـت اما آقای مدیرعامل 
و زیرمجموعـــه اش بـــه مـــا جـــواب 
هـــم نمی دهنـــد بـــه همیـــن دلیل 
کمیتـــه انضباطـــی بـــدون اغماض 
با متخلفـــان برخـــورد خواهد کرد.

 برخورد انضباطی تا کجا 
ادامه خواهد داشت؛ 

سقف برخوردها به کجا 
ختم می شود؟

بـــا  برخـــورد  بـــرای  قصـــدی  مـــا 
باشـــگاه ها نداشـــتیم، اما امســـال 
مجبوریـــم. بـــه همین دلیـــل باید 
صراحتاً اعام کنـــم طبق آیین نامه 
ابتـــدا جریمـــه مالـــی، بعـــد قطعـــاً 
کســـر امتیاز و در نهایت ســـقوط به 
دســـته پایین تر در انتظار متخلفان 
اســـت. باید یک جا بـــا این تخلفات 

برخـــورد جـــدی صـــورت گیرد.
در جرایم انضباطی 

اخیر پای استقلال و 
پرسپولیس هم به میان 

آمد؛ آنها نیز مرتکب 

تخلف شدند؟
و  ل  ســـتقا ا ن  ا یـــر مد بـــا  مـــا 
پرسپولیس جلســـه گذاشتیم، آنها 
با چالش های بســـیار جدی روبه رو 
هســـتند. به آنها توضیـــح دادیم که 
باید بـــا جدیت موضوعـــات موجود 
را برطرف کننـــد و اگر این اتفاق رخ 
ندهـــد طبق قانـــون با آنهـــا برخورد 
می شـــود. یـــک نکتـــه را فرامـــوش 
بخـــش  جدی تریـــن  مـــا  نکنیـــد؛ 
فوتبـــال هســـتیم و بـــا هیچ کســـی 
شـــوخی نداریم. حذف اســـتقال 
از آســـیا نشـــان داد که کوچکترین 
مماشاتی از طرف ما وجود نخواهد 
داشـــت و قطعاً این روال امسال نیز 

ادامـــه خواهد داشـــت.
جرایمی که در آیین نامه 

در نظر گرفته شده است، 
بر اساس چه روالی 

تنظیم شده؛ این جرایم 
مبنای حقوقی دارد؟

تک تک جرایم در نظر گرفته شـــده 
در آیین نامـــه قیـــد شـــده و تأییدیه 
هیأت رئیسه فدراســـیون فوتبال و 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا را دارد. 
اگر ما با متخلفـــان برخورد نکنیم، 
قطعاً کنفدراســـیون فوتبال آسیا بر 
اســـاس همان آیین نامـــه، هم ما را 
جریمـــه می کنـــد هم باشـــگاه های 
متخلـــف را؛ به همین دلیل شـــک 
نکنیـــد همه چیـــز طبق قانـــون در 
حـــال انجام اســـت. برابـــر مقررات 
ابتـــدا جریمه مالی، ســـپس کســـر 
ســـه امتیاز، در گام بعدی 6 امتیاز و 
در نهایت ســـقوط به دسته پایین تر 
در انتظـــار متخلفـــان اســـت. این 
قانون برای تمام باشـــگاه های لیگ 
برتر و دســـته یکـــی وجـــود دارد؛ به 
همین دلیـــل اگر باشـــگاهی موفق 
به دریافـــت مجوز حرفه ای نشـــود، 
تردیـــد نکنیـــد مجازات ســـختی در 

انتظارش اســـت.
 در این میان شائبه 

دخالت و اعمال نفوذ 
برای برخی باشگاه ها 

وجود دارد، به شکلی که 
با وساطت و پادرمیانی 

مشکل برخی باشگاه ها 
حل و فصل شود؛ این 

موضوع را قبول دارید؟
به هیـــچ وجه. مـــا به خـــود افتخار 
می کنیـــم که از هیچ فـــرد یا مقامی 
نه تنهـــا حرف شـــنوی نداریـــم بلکه 
اجـــازه دخالـــت هـــم نمی دهیـــم 
چـــون تمـــام اعضـــای کمیتـــه بـــه 
شـــکل مســـتقل فعالیت می کنند. 
رئیـــس  یـــا  وزیـــر، معـــاون وزیـــر 
فدراســـیون فوتبـــال کوچکتریـــن 
دخالتی نمی توانند داشـــته باشـــند 
ایـــن کمیتـــه اهـــل  چـــون مـــا در 
معاملـــه و توصیه پذیری نیســـتیم. 
تمامـــی فعالیت هـــای کمیتـــه زیـــر 
نظـــر کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا 
اســـت بـــه همیـــن دلیـــل احتمال 
هیچ گونـــه سندســـازی یـــا دخالتی 
وجود ندارد. شـــاید درســـت نباشد 
امـــا ایـــن مســـأله را بـــرای اولین بار 
اعـــام می کنم، ما ســـال گذشـــته 
برخی تخلفات را داشتیم که بدون 
اینکه رســـانه ای شـــود، بـــا آدم های 
متخلـــف  باشـــگاه های  و  مرتبـــط 
بشـــدت برخورد کردیـــم و برخی در 
این بین محروم شـــدند که امسال 
خبـــری از آنها نیســـت؛ بـــه همین 
دلیل به مـــردم اطمینـــان می دهم 
کوچکترین تخلفـــی از دید اعضای 
ایـــن کمیته پنهـــان نخواهـــد ماند.
در لیگ امسال یک الزام 

برای تمام باشگاه های 
لیگ برتری به وجود آمد 

که باید حتماً در حوزه 
بانوان تیمداری کنند. 
آیا این مصوبه از سوی 

کنفدراسیون فوتبال آسیا 
یا فیفا به ما ابلاغ شده 

بود؟

بـــه هیچ وجـــه. ایـــن تصمیمی بود 
کـــه اعضـــای هیأت رئیســـه بـــه آن 
رســـیدند و ما هم آن را به باشگاه ها 
ابـــاغ کردیـــم. ظرفیـــت موجـــود 
در فوتبـــال بانـــوان نیازمنـــد توجه 
بیشـــتر اســـت؛ بـــه همیـــن دلیـــل 
مـــا تمام باشـــگاه های لیـــگ برتری 
را ملـــزم کردیم کـــه بـــرای دریافت 
مجـــوز حرفـــه ای بایـــد حتمـــاً تیم 
بانـــوان تشـــکیل دهند. مـــا در کنار 
خصوصی ســـازی تیم ها امســـال به 
ســـمت تشـــکیل تیم بانوان رفتیم 
و همزمـــان موضوع ورزشـــگاه ها را 
با جدیـــت پیگیـــری کردیم. ســـال 
آینـــده بـــه ســـراغ کیفیـــت چمـــن 
می رویـــم تا همـــه باشـــگاه ها دارای 
دیگـــر  باشـــند.  حرفـــه ای  چمـــن 
مثـــل ســـابق نیســـت کـــه باشـــگاه 
فقـــط در یـــک مقطـــع بـــا ما ســـر و 
کار داشـــته باشـــد؛ در مقطع کنونی 
بایـــد تمام باشـــگاه ها هـــر روز با ما 
ارتباط داشـــته باشـــند چـــون وقت 
حرفه ای ســـازی واقعـــی فرا رســـیده 

. ست ا
در این بین نکته ای مطرح 

است که باشگاه ها در 
حوزه آموزش نیز دچار 

ضعف هستند؛ برای 
آگاهی و دانش افزایی 

باشگاه ها و ارکان مرتبط 
با باشگاه ها چه فکری 

دارید؟
بحـــث آمـــوزش در باشـــگاه ها نیـــز 
یکـــی از اقدامـــات مهـــم مـــا بـــود. 
تـــا بـــه امـــروز ۱5۰ کاس آموزشـــی 
برگزار شـــده تـــا تمام باشـــگاه ها در 
جریـــان آخریـــن به روزرســـانی های 
لازم قـــرار گیرند. شـــاید برای شـــما 
جالـــب باشـــد، مـــا بـــرای بازیکنان 
جملـــه  ز  ا رگ  بـــز ی  ه ها شـــگا با
اســـتقال و پرســـپولیس و ســـایر 
باشـــگاه های لیـــگ برتـــری کاس 
شـــرط بندی و چالش هـــای مرتبط 
بـــا آن را برگزار کردیـــم؛ کاس های 
هـــوش هیجانی بـــا مدرســـان زبده 
بـــرای بازیکنـــان و مربیـــان برگـــزار 
حبـــه  مصا نـــه  چگو کـــه  یـــم  کرد
کننـــد که مرتکـــب تخلف نشـــوند؛ 
وظایـــف  دوپینـــگ،  کاس هـــای 
رسانه ای، مدیریتی، مالی و حقوقی 
برگـــزار کردیم تا شـــاید به ســـمت 
حرفه ای ســـازی واقعـــی گام برداریم 
و قطعاً این اتفـــاق در حوزه آموزش 

همچنـــان ادامـــه دارد.

گفت و گوی اختصاصی

مصطفی زارعی، رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای:

پرسپولیس و استقلال با چالش های جدی روبه رو هستند

کمیته انضباطی فدراســـیون فوتبال که در روزهای گذشته نیز جرایم مربوط 
به عدم رعایت دســـتورالعمل مجـــوز حرفه ای را اعمال کرده بـــود، در احکام 
جدید خـــود چند باشـــگاه دیگر را هم با جرایم مالی نســـبتاً ســـنگین مواجه 
کرده است. بر اســـاس حکم اعلام شده، باشگاه اســـتقلال خوزستان، فولاد، 
تراکتـــور، مس رفســـنجان و ذوب آهـــن 70 میلیـــون تومان جریمه شـــدند و 
باشـــگاه شـــمس آذر با جریمه مالی 140 میلیون تومانی روبه رو شـــده اســـت. 
اما باشـــگاه پرسپولیس به دلیل عدم رعایت ســـه مورد از معیارهای لایسنس 
حرفـــه ای، 210 میلیون تومان جریمه شـــده تا ســـنگین ترین حکم را داشـــته 
باشـــد. به این ترتیب و در مجموع جرایم انضباطـــی، 800 میلیون تومان باید 
به حســـاب کمیته انضباطی واریز شود تا فدراســـیون فوتبال درآمدی جالب 

را از این راه به دســـت بیاورد.

پرسپولیس 210 میلیون و سایرین 70 میلیون جریمه شدند


